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Review of Rubber Futures Market in 2023 and Outlook for 2024

LI Qing，WEI Yu
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Abstract：The driving factors of the natural rubber futures market in 2024 will come from the supply 
side，just like in 2023. With the gradual clarification of the natural rubber production reduction pattern in 
2023，there is a high probability that the global natural rubber supply will maintain low growth or slightly 
negative growth in 2024，while demand will be flat or slightly increase. The boosting effect brought by 
the general environment is worth looking forward to. The probability of further upward shifts in the price 
of natural rubber futures in 2024 is relatively high，but it is difficult to continuously rise sharply，with a 
fluctuation range of 13 000 to 16 000 yuan per ton. The listing time of synthetic rubber futures is relatively 
short，and is greatly affected by the sharp fluctuations in crude oil prices and capital games，so the price 
fluctuation range of synthetic rubber futures is expected to be large.
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车无论是出口还是内销表现亮眼，且2024年将得

以延续。

在需求偏强的预期下，供应的节奏变化将成

为影响合成橡胶期货行情的重要因素。同样，原

油价格大幅度的变动也容易对合成橡胶期货行情

产生引导作用。最后需要关注的则是期货标准交

割品扩容的进展及市场博弈情绪。鉴于合成橡胶

期货上市时间短，价格波动区间较大，可关注短线

操作机会。 
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《轮胎用射频识别（RFID）电子标签》等16项

新制修订国家标准即将实施

日前，国家市场监督管理总局（国家标准化管

理委员会）批准多项推荐性国家标准。其中《轮胎

用射频识别（RFID）电子标签》等16项橡胶行业相

关国家标准见表1。

表1 16项橡胶行业相关新制修订国家标准

标准编号 标准名称 代替标准号 实施日期

GB/T 3510—2023 未硫化橡胶  塑性的测定  快速塑性计法 GB/T 3510—2006 2024年6月1日
GB/T 6326—2023 轮胎  术语 GB/T 6326—2014 2024年7月1日
GB/T 7036. 1—2023 充气轮胎内胎  第1部分：汽车轮胎内胎 GB/T 7036. 1—2009 2024年7月1日
GB/T 13651—2023 航空翻新轮胎 GB/T 13651—2009 2024年6月1日
GB/T 13652—2023 航空轮胎表面质量 GB/T 13652—2004 2024年7月1日
GB/T 13871. 3—2023 密封元件为弹性体材料的旋转轴唇形密封圈 第3部分：贮存、搬运和

 安装

GB/T 13871. 3—2008 2024年6月1日

GB/T 13871. 4—2023 密封元件为弹性体材料的旋转轴唇形密封圈 第4部分：性能试验程序 GB/T 13871. 4—2007 2024年6月1日
GB/T 14795—2023 天然橡胶  术语 GB/T 14795—2008 2024年6月1日
GB/T 15324—2023 航空轮胎内胎物理性能试验方法 GB/T 15324—2004 2024年7月1日
GB/T 29041—2023 汽车轮胎道路磨耗试验方法 GB/T 29041—2012 2024年7月1日
GB/T 31547—2023 电动自行车内胎 GB/T 31547—2015 2024年7月1日
GB/T 31548—2023 电动自行车轮胎系列 GB/T 31548—2015 2024年7月1日
GB/T 43314—2023 硅橡胶  苯基和乙烯基含量的测定  核磁共振氢谱法 2024年6月1日
GB/T 43490—2023 轮胎用射频识别（RFID）电子标签 2024年7月1日
GB/T 43494—2023 轮胎用射频识别（RFID）电子标签编码 2024年7月1日
GB/T 43495—2023 轮胎用射频识别（RFID）电子标签应用分类 2024年7月1日
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